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Referat nr. 4 år 2022 
 

LUU:  Elektriker 
Indkaldt af: TCH 
Tid og Sted: Tirsdag d. 6/12 2022 kl. 12, Kringelborg Allé 

Deltagere: 

Fra LUU: 

Tekniq 
Jacob Goldbeck      Rask El 
Peter Lund Olsen     Knudsker El 
Benny Bo Nielsen   Multi-Tech 
 

Dansk El-forbund (DEF) 
Flemming Jensen  
Annette Panduro Petersen 
Henrik Bülow Christensen  

Fra CELF: 

Claus Pedersen – udd. chef  
Kim Mathiesen – lærerrepræsentant  
Charlotte Jensen 
 

Andre 
deltagere: 

Elevrepræsentanter 
EVU 
Henrik Vilhelm Larsen 
 

Referent: kma Dato: 6/12 2022 
Udsendt til:  
Afbud: Henrik Vilhelm Larsen 

 
Bilag:  

Dagsorden: Introduktion af de fremmødte 
 
Rundtur i svendeforløb. 
 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Opfølgning 
3. Meddelelser fra formanden. 
4. Meddelelser fra EVU 
5. Meddelelser fra lærlingerepræsentant 
6. Meddelelser fra skolen 
7. Praktikpladsaktiviteter/pladser 
8. Efteruddannelse 
9. Eventuelt 

Pkt 1 
Godkendelse af referat fra sidste møde 

Efter en kort præsentation af udvalgets medlemmer blev referatet godkendt 

Pkt 2 

Opfølgning 

Der mangler en elevrepræsentant i udvalget. 
Vi undersøger mulighederne. 
 

Pkt 3 

Meddelelser fra formanden 

Skuemesterrapport fra modul 2-4 blev taget op i udvalget, denne udsendes separat. Punktet er 
opstået da en elev var til sygeeksamen. Eleven var i skole en uge før prøven, og havde derfor ikke 
de samme forudsætninger som de øvrige i klassen, hvilket var blevet påført skuemesterrapporten. 
Claus redegjorde også for hvilke tiltag der efterfølgende er taget. 
 
Der var også ros til modul 1-2 
 
Sidste møde var aflyst, men Flemming Jensen har efterfølgende været på skolen for at underskrive 
en projektansøgning. 
Charlotte gennemgik AUB projekterne senere på mødet 
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Annette efterlyser mere åbenhed mht. skuemesterrapporterne. 
 

Pkt 4 

Meddelelser fra EVU 

EVU har fokus på disse emner lige nu. 
Implementering af de 5 uger på H1 
Skills 2023 i Fredericia  
Færre i skoleoplæring 
Skolernes LUP 
 
Der var spørgsmål til den forlængede H1 mht. opdeling og udprøvning af eleverne. 
Disse spørgsmål var der dog ingen som kunne svare på. 
 
Claus viste et udsnit af afdelingens LUP’er 
 

Pkt 5 
Meddelelser fra lærlingerepræsentant 

 

Pkt. 6 

Meddelelser fra skolen 

Åbne værksteder blev afholdt tirsdag den 15. november, og var en stor succes. Evt. kommende 
elever med og uden forældre var på besøg, de var meget spørgelystne og opsøgende. 
 
14 ansatte på Celf har fået en sindet-skrivelse og forventes opsagt. 
Tekniq lokalafdeling udtrykker bekymring i forhold til disse opsigelser, de er nervøse for at det vil gå 
udover kvaliteten på skolen. 
Udledt af dette var der en del snak om, hvad det er vi så gør rigtigt, mht. at tiltrække elever fra det 
meste af Sjælland. 
 
I øjeblikket er der 26 elever på GF2, hvoraf de 13 har en underskrevet uddannelsesaftale. 
Claus viste hvorledes projekt ”os i branchen” tænkes udfoldet. Det skal foregå i 3 step, hvor elever 
og virksomheder har mulighed for at møde hinanden. 
Der tages kontakt til 84 tidligere elever som er frafaldet, for at finde ud af hvorfor de stoppede. 
Der var en del snak om de elevtyper vi får ind på uddannelsen. 
Projektet startes op til August. 
 
Claus lavede en kort gennemgang af projekt ”klimasmart” 
 
Celf var repræsenteret på en stand til Bornholm uddannelsesmesse (BUM), afdelingen deltog med 
vores ”smart house” stande, både med El og VVS. 
 
Andel forsyning uddeler legater, hvor eleverne, hvis de godkendes, kan få et tilskud på ca. 2000,00 
kr. om måneden i et år. 
 
Claus præsenterede den nye udgave af H1 standen. Der blev talt en del om det praktiske arbejde, 
eller mangel på samme. 
 
Skills 2023 – Celf er blevet bedt om at lave ”føl og mærk” delen på EVU-standen. Vi har fremsendt 
flere muligheder, bl.a. ”kryds og bolle” med talestyring. 
 

Pkt. 7 

Praktikpladsaktiviteter/pladser v. Charlotte Jensen 

Afdelingen er inddraget i flere projekter. Se vedlagte. 
 
3 nye virksomheder er godkendt til at tage lærlinge. 
 
Soft-skills test på alle nye elever. 
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Der laves flere og flere korte aftaler. Ingen lærlinge i skoleoplæring. 
 

Pkt. 8 

Efteruddannelse 

Vi arbejder på at lave kabelmontør-uddannelsen. 
 
Den består af 3 dele. 
Føringsveje 10 dage 
Kabler 15 dage 
Overdragelse 8 dage 
 

Pkt. 9 

Eventuelt 

Til opfølgning næste gang. 
Hvorfor skal gymnasieuddannede lærlinge afkortes for merit i praktiktiden. 
Der blev talt om, at eleverne som regel er ældre, og har erfaring i at tage læring til sig, men det er der 
virksomhederne kan drage nytte af deres viden og erfaring. 
 
Udvalget er blevet kontaktet af en mester, som hellere vil have eleven på arbejde, end at have ”fri”. 
Det blev aftalt at, hvis eleverne har selvstudie, så skal det foregå på skolen. 
 
Datoer for LUU-møder i 2023 er: 
Tirsdag 7/3 2023 
Tirsdag 6/6 2023 
Tirsdag 5/9 2023 
Tirsdag 5/12 2023 
 

 
 
AUB – Elektriker Redegørelse siden sidste LUU møde 
 
Godkendte/ ikke godkendte virksomheder aftalt møde:  5/3 
 
Godkendte/ikke godkendte virksomheder ønsker besøg: 5/3 
 
Hjælp til godkendelse til ikke godkendte virksomheder:  3  
 
Konsulenten er dagligt i kontakt med flere virksomheder hvor der aftales besøg i det nye år med henblik på 
drøftelses af en kortlægning for virksomhedernes behov for kvalificeret arbejdskraft nu og fremadrettet.  
 
Samarbejdet med OS i branchen er sat i gang og første workshop har været afholdt. Virksomheder er 
kontaktet med det formål at producere nogle videoer.  
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